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 Verslag Workshop 1 – Deelgemeente Brecht 

1 Algemene informatie 
 

Project Mobiliteitsplan Brecht 

Fase Oriëntatiefase 

Workshop Eerste reeks workshop 

Deelgemeente Brecht 

Datum 14/03/2023 

Locatie zaal Uniq (Mudaeusstraat 5, Brecht centrum) 

Verslaggevers Simon Volckaert en Eva De Vrij 

 

2 Inleiding 
In het najaar van 2022 startte Brecht met de vernieuwing van haar lokaal mobiliteitsplan. Een 

mobiliteitsplan legt de krachtlijnen vast van het mobiliteitsbeleid dat ons lokaal bestuur de komende jaren 

wil voeren. Het geeft onze visie weer op de richting die de lokale mobiliteit moet uitgaan de komende 5 

tot 10 jaar en welke stappen op korte, middellange termijn nodig zijn om die visie waar te maken. Het 

vorige mobiliteitsplan dateert al van 2012. Daarom werken we nu aan een update, die sterk aansluit bij de 

belangrijkste mobiliteitsbehoeftes van Brecht. 

Om de ideeën en ervaringen van de bewoners van Brecht zoveel mogelijk mee te kunnen nemen in de 

opmaak van het mobiliteitsplan, gaan we van start met een intensief participatietraject. Dit startte met de 

Maplixbevraging waarin veel geëngageerde burgers knelpunten, goede ideeën en routes doorgaven. De 

uitkomst van de bevraging vormt het startpunt van de eerste workshop. Tijdens deze workshop bevragen 

we de belangrijkste bezorgdheden, en denken voornamelijk na over eerste mogelijke oplossingen. In latere 

workshops zullen we de oplossingen verder uitwerken.  

 

Figuur 1. Participatietraject met alle verschillende participatiemomenten in kader van het mobiliteitsplan Brecht 



 

 

        

2 

Iedere workshop wordt in alle deelgemeenten van Brecht georganiseerd omwille van de verschillende 

context in de verschillende kernen. Zo wordt de eerste workshopreeks op volgende momenten 

georganiseerd: 

 

Figuur 2. Praktische details eerste reeks workshops 

3 Programma 
De avond kreeg een goedgevuld programma bestaande uit: 

(1) Presentatie [https://2960mijngedacht.be/mobiliteitsplan/news_items/3316] gegeven door 

Simon Volckaert van Vectris en Eva De Vrij van Mobiel 21 waarin het proces, de resultaten van de 

digitale bevraging, de doelstellingen en een aantal bouwstenen kort werden toegelicht; 

(2) Workshopgedeelte waarin men in 2 groepen werd opgedeeld. In iedere groep werden twee 

oefeningen doorlopen: 

a. Tijdens de eerste oefening (knelpuntenbingo) was het de bedoeling om van alle 

deelnemers de belangrijkste bezorgdheden en knelpunten te capteren. Iedere 

deelnemers mocht maximaal 3 knelpunten aanhalen tijdens een ronde van de tafel. 

b. Tijdens de tweede oefening was het de bedoeling om eerste oplossingsrichtingen voor de 

eerder besproken knelpunten samen te bekijken. Als richtlijn kon hier worden gestart met 

de afbakening van woonkamers, het karakter van omliggende wegen en de toegangen 

naar de woonkamers. De bouwstenen die werden voorgesteld tijdens de presentatie en 

in ‘fichevorm’ op de tafels liggen, vormden een hulpmiddel om bepaalde oplossingen van 

elkaar af te wegen. 

(3) Plenaire afsluiter waarin iedere groep kort de knelpunten en oplossingen besproken in de eigen 

groep voorstelde aan de andere groepen; 
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4 Groep 1 (Begeleider: Simon Volckaert) 

4.1 Knelpunten 
Algemene knelpunten 

 Te hoge snelheid: dit wordt gerapporteerd in bijna elke wijk. Er wordt door de groep gewezen op 
een wijdverspreid mentaliteitsprobleem inzake snelheid. 

 De auto is dominant in het wegbeeld. De plaats van de voetganger-fiets eerder beperkt. Dit uit 
zich zowel in rijgedrag (snelheid) als ruimtelijk (plaatsgebrek)  gestremde doorgang fietsverkeer 

 Sluipverkeer: er werden tijdens de workshop verschillende sluiproutes aangegeven. Dit komt door 
de deelnemers onder andere door de invloed van apps zoals Waze die het nemen van sluiproutes 
aanmoedigt. 

 

Sluipverkeer 

 Route dorpskern Brecht (of Ring) naar Sint-Lenaarts via Broeckhovenstraat-Koningsstoel-E. Van 
Notenlaan – Engelakker (en omgekeerd!). Hierbij proberen autobestuurders de rotonde Heiken – 
Mallebaan – Molenheiken te vermijden. Tegelijk is dit ook een potentiële fietsas (reeds ingetekend 
in het huidige mobiliteitsplan als lokale fietsroute). Er zijn op deze route ook punten van slechte 
zichtbaarheid: onder meer aan de Kapel. Daarnaast is er de slechte kwaliteit van het wegdek 
(vooral Broeckhovenstraat, lastig voor fietsers) en fietsers die geen plaats hebben op dit traject. 

 Molenstraat tussen Gasthuisstraat en Venusstraat: er staat in de huidige situatie een bord 
‘uitgezonderd plaatselijk verkeer’, maar dit bord wordt genegeerd. Dit levert gevaarlijke situaties 
op aan het kruispunt met de Vaartstraat-Venusstraat, alsook op de Molenstraat zelf (geparkeerde 
wagens). 

 Mieksebaan tussen Schotensteenweg Andrélaan Mieksebaan Brasschaat E19 (vermijden 
kruispunt N115 x N117) tijdens het drukste ochtendspitsuur en omgekeerd tijdens het drukste 
avondspitsuur. Traject met weinig ruimte voor de fiets, hoge snelheden gemotoriseerd verkeer, 
punten van slechte zichtbaarheid (vooral aan de kruispunten en omgeving brug Andrélaan), 
gevaarlijke oversteek fietsers aan brug over de snelweg en aan kruispunt Rommersheide F x 
Mieksebaan. Deze route wordt ook dagelijks gebruikt als schoolroute. 

 Sluipweg Leemstraat-Kleistraat: doorsteek Vaartstraat – Heiken. Te bekijken in relatie tot andere 
gelijkaardige doorsteekroutes tussen Vaartstraat en Heiken (bijv. Molenheiken en Bremstraat). 

Knelpunt Schoolstraat 

 Nieuwe situatie sinds 1/03 door knip op Mudaeusstraat. Het verkeer vanuit het noorden die van 
de Gemeenteplaats komt moet nu verplicht door de Mudaeusstraat en een stuk Schoolstraat. 

 Fietsstraat is niet zichtbaar in straatbeeld, ook de bebording ‘fietsstraat’ moet aangepast worden 
(nu pas bord aan kruispunt Museumstraat x Schoolstraat). Straatprofiel is recht, fietsstraat niet 
genoeg afdwingbaar.  
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 Auto’s negeren rijrichting en rijden tegen de richting de H. Schoofsstraat in om tot 
Gemeenteplaats te komen (geen handhaving). 

 Volgende vraag van burger komt naar voren: waarom alle verkeer sturen via Schoolstraat, met nu 
veel verkeer tussen Museumstraat en Venusstraat op een plek waar een fietsstraat ingericht is? 
Fietsstraat impliceert weinig verkeer, maar dit is niet zo. 

 Schoolstraat onveilig voor fietsers door geparkeerde auto’s, snelle auto’s en auto’s die de bermen 
gebruiken om voorbij te steken. 

Lopers-fietsers 

 Westmallebaan tussen Abdijlaan en Legeheideweg is levensgevaarlijk. Er is geen infrastructuur 
voor voetgangers en fietsers, er wordt zeer snel gereden en er is sluipverkeer. Ook gebruikt als 
alternatieve schoolroute. Vraag om maatregelen (zie verder). 

 Fietsroute station – centrum Brecht: bochtig tracé, matig verlicht en gevaarlijke 
oversteekplaatsen. 

 Gemeenteplaats: vraag voor meer groen in het straatbeeld. Er is teveel verharding in de huidige 
situatie. Dit geeft het signaal dat auto hier dominant is/kan zijn. 

Knelpunten: type straatprofiel 

 Verschil wijkstraat (plaatselijk verkeer) vs doorgaande straat (verkeer van andere wijken of verkeer 
van rondomliggende kernen en gemeenten) in straatbeeld beter aanduiden 

 Hogere borduren versus gelijktrekken wegprofiel: wat is het meest effectief om snelheid te 
milderen? En wat is het meest effectief om een verkeersveilige situatie te bekomen? 

 Betere signalisatie voorzien. 

 Minder wisselen van snelheidsregime, een meer eenduidig snelheidsbeleid bekomen. 

Knelpunt Auto’s 

 Aanschuiven op Lessiusstraat richting Ring (komende van Brecht) 

 Aanschuiven op Veldstraat richting Ring (komende van Brecht) 

 

3.1 Eerste oplossingen 
Snelheid 

 Algemeen: Weginrichting aanpassen om snelheidsregime af te dwingen 

 Sensibilisering 

 Algemene overeenstemming: zone 30 in de afgebakende wijken. Zone 30 in de doortocht van 
Brecht, in het residentieel gebied (minstens traject Waterhoeve tot Bethovenstraat, mogelijke 
uitbreiding tot Molenstraat en Lessiusstraat). 
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 Verbindingsstraten tussen dorpskernen (zeker indien er veel bebouwing is). Invoeren zone 50. 
Bijvoorbeeld Lessiusstraat-Heiken tussen Brecht en Sint-Lenaarts.  

 Onderzoeken of rode rem (verkeerslicht dat op rood spring indien er te snel wordt gereden) ook 
elders kan ingevoerd worden (nu al in Overbroek). 

Netwerken 

 Fietsas met potentieel die beveiligd zou moeten worden, betere infrastructuur en 
circulatiemaatregelen: Broekhovenstraat – E. Van Notenstraat. Opgelet: probleem mag zich niet 
gaan verschuiven naar omliggende straten (bijv. Koningsstoel). 

 Fietsas met potentieel: Molenstraat tussen Gasthuisstraat en Venusstraat. Nu al ‘uitgezonderd 
plaatselijk verkeer’, maar dit werkt niet. Maak de aansluiting met het gemeentepark via een veilige 
oversteek.  

 Fietsas met potentieel: Mieksebaan (zeker deel bij Rommersheide, maar ook verder richting 
Brecht).  

Oversteekbaarheid 

 Lessiusstraat x Ring: oversteken zou veiliger worden bij snelheidsverlaging naar 50 km/u. Maar 
ook probleem dat er veel beslissingen op korte tijd moeten genomen worden voor auto’s. 
Opeenvolging oversteekplaatsen, manoeuvres, aansluitingen, linksafslaande bewegingen. Kritiek 
op ontwerp oversteekplaats komende van Sint-Lenaarts richting Brecht: fietspad buigt pas in de 
laatste meters af, waardoor fietsers pas zicht hebben op aankomend verkeer als ze aan de 
haaientanden staan. Niet veilig voor kinderen zonder ervaring. 

Overige oplossingen 

 Tractorsluis plaatsen op Westmallebaan tussen fietsknooppunt 99 en 65.  

 

3 Groep 2 (Begeleider: Eva De Vrij) 

3.2 Knelpunten 
Algemene knelpunten 

Uit het groepsgesprek kwamen een aantal belangrijke algemene knelpunten naar voor: 

 Hoge snelheid van het gemotoriseerd verkeer op bepaalde verkeersassen; 

 Sluipverkeer van gemotoriseerd verkeer (alsook tractoren en vrachtverkeer) door een aantal 

wijken. Er wordt aangehaald dat gps-systemen hierop moeten worden aangepast; 

 De slechte staat van voet- en fietspaden wordt als algemeen knelpunt aangehaald; 

 De algemene verkeersveiligheid in de gemeente met een focus op de oversteekbaarheid van een 

heel aantal verkeersassen. 
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Tot slot halen de deelnemers het tekort aan functies in het centrum van Brecht aan. Het centrum is niet 

zo levendig, en de meeste detailhandel en winkels trekken er weg. Men vraagt om hier aandacht voor te 

hebben, en deze functies en voornamelijk supermarkten aan te trekken voor het centrum van Brecht 

Specifieke knelpunten 

Tijdens het groepsgesprek kwamen tevens een heel aantal specifieke knelpunten aan bod. 

Men haalt de Molenheiken aan als belangrijk knelpunt. Er wordt in deze straat veel te snel gereden door 

zowel gewone wagens als zwaar verkeer. De oversteekbaarheid van de baan is niet altijd even veilig wat 

voor gevaarlijke situaties zorgt. 

Voor de Tilburgbaan die in het verlengde van Molenheiken ligt, worden gelijkaardige knelpunten 

aangehaald. Er raast vrachtverkeer door deze smalle weg. Door de smalle breedte van de weg kunnen 

twee (vracht)wagens heel moeilijk kruisen waardoor de grasstrook langs de weg helemaal stuk gereden 

wordt. Daarnaast vormt de Tilburgbaan een sluiproute tijdens de spitsmomenten richting de Kanaallaan, 

Vaartstraat richting Brecht en Malle. Er wordt aangehaald dat de gps-systemen deze weg niet meer mogen 

aangeven als kortste/snelste route. Een groot deel van het probleem met sluipverkeer zou bij deze 

systemen kunnen liggen. 

Een derde knelpunt dat uitgebreid aan bod komt, is de oversteekplaats ter hoogte van de Lessiusstraat en 

Broeckhovenstraat, met in het verlengde de Ring. Alle aanwezigen geven aan dat dit een zeer gevaarlijk 

punt is waar wagens en zwaar verkeer aan hoge snelheid rijden en de zwakke weggebruiker moeilijk kan 

oversteken. 

De verschillende enkelrichtingsstraten in het centrum vormen een vierde knelpunt volgens sommige 

deelnemers. Het maakt de bereikbaarheid van het centrum complex. Er wordt gevraagd om de circulatie 

in het centrum nog eens goed te bekijken en onderzoeken. 

Het vijfde knelpunt dat wordt aangehaald is de knip ter hoogte van het kruispunt Albatrosdreef en 

Lakvenheide. Dit zorgt mee voor de verzadiging van het kruispunt in Sint-Job. Bewoners van de 

Lakvenheide geraken niet op een éénvoudige manier naar het centrum van Brecht. Daarnaast wordt ook 

de knip ter hoogte van de Jos Nuytsdreef aangehaald. Ook deze knip verzwaard volgens sommigen de 

verzadiging aan het kruispunt in Sint-Job. Er wordt gevraagd om de knips in deze wijk nog eens goed te 

bestuderen. 

Ook de hoge snelheid en drukte op de Mieksebaan wordt als belangrijke bezorgdheid naar voor geschoven 

bij de aanwezigen. Het gebrek aan fiets- en voetpaden en verlichting zorgt voor gevaarlijke situaties voor 

de zwakke weggebruikers die hier elke dag rijden en/of wandelen. 

Tot slot wordt de drukte op het jaagpad, en de oversteekbaarheid met sommige kruispunten aangehaald 

als laatste knelpunt. 
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3.3 Eerste oplossingen 
In het tweede deel van de avond gingen we samen op zoek naar een aantal oplossingen. Het studiebureau 

Vectris gaat met deze voorstellen verder aan de slag. 

Eerst en vooral vragen de deelnemers om meer groen in het centrum en het straatbeeld te integreren. 

Daarnaast is er ook de vraag om de zebrapaden in Brecht bij te schilderen. Sommige zebrapaden zijn 

moeilijk zichtbaar. 

Zo wordt voorgesteld om de snelheid in Molenheiken aan te pakken met behulp van snelheids- of 

trajectcontroles. De straat is momenteel zo ingericht dat men hier heel snel kan doorrijden. Op sommige 

punten mag men 70 km/u. De vraag wordt gesteld of de baan niet anders moet worden ingericht en een 

zone 50 km/u hier mogelijk zou zijn om het verkeer te kunnen vertragen. 

Daarnaast wil men ook het sluip- en vrachtverkeer uit de Tilburgbaan weren. Momenteel ziet men hier 

veel sluipverkeer van de Tilburgbaan naar de Kanaallaan om uit te komen in de Vaartstraat. Er wordt 

voorgesteld om een bord ‘Plaatselijk verkeer’ te plaatsen. De Burgemeester kadert echter dat weinig 

bestuurders zich aan dit soort borden houdt. Er wordt voorgesteld om het scenario van een 

éénrichtingsstraat te bekijken. De straat is volgens de bewoners veel te smal om in twee richtingen te 

kunnen rijden waardoor men de grasstroken en voortuinen van bewoners gaat gebruiken.  

Voor het derde knelpunt aan de oversteekplaats ter hoogte van de Lessiusstraat, Broeckhovenstraat en 

de Ring vraagt men om de oversteek opnieuw te bekijken. Er gebeuren verschillende manoeuvres door 

wagens terwijl er heel veel mensen (en ook kinderen) hier oversteken. Er wordt voorgesteld om een tunnel 

aan te leggen voor de zwakke weggebruikers veilig het kruispunt te laten gebruiken. Ook ter hoogte van 

de Nollekensweg (Ring) vraagt men om de veiligheid van dit oversteekpunt grondig te bekijken. Extra 

verlichting zou het veiligheidsgevoel op dit punt al sterk verbeteren. 

Er wordt aangehaald dat in de Kerkhovenakker heel snel wordt gereden. Men denkt hier aan 

snelheidscontroles. Er wordt aangehaald dat andere snelheidsremmers (infrastructureel) eventueel ook 

kunnen worden bekeken om de snelheid in deze straat af te remmen. Verder in het centrum stelt men 

voor om ter hoogte van de Schoolstraat x Vaartstraat een veilige oversteekplaats te voorzien voor 

schoolgaande jeugd. Men denkt hier aan een zwart-gele VVOP (Veilig Verlichte Oversteekplaats voor 

fietsers en voetgangers) oversteek. 

Tot slot heeft men een aantal voorstellen voor de wijk Rommersheide. Men stelt voor om fietspaden te 

voorzien op de Mieksebaan zodat de zwakke weggebruiker hier veilig kan vertoeven. Momenteel wordt 

er heel snel gereden op de baan. Daarnaast stelt men voor om de fietspaden over de grachten te leggen 

om ruimte te winnen. Dit moet echter goed worden bekeken naar waterdoorlaatbaarheid. Verder vindt 

men de Andrélaan ook zeer onveilig voor fietsers en stelt voor ook hier fietsinfrastructuur aan te leggen. 

Men heeft een voorkeur voor fietspaden, maar fietssuggestiestroken kunnen tevens bekeken worden. Tot 

slot stelt men de vraag om de knips in deze wijk nog eens goed te bekijken naar circulatie en met het oog 

op het druk kruispunt in Sint-Job. 



 

 

        

8 

4 Conclusie 
Tijdens de eerste workshop voor de deelgemeente Brecht op dinsdagavond 14 maart 2023 werden een 

aantal belangrijke bezorgdheden geuit die het studiebureau en de gemeente Brecht tijdens de opmaak 

van het mobiliteitsplan zullen meenemen. Daarnaast werd er zeer constructief nagedacht over 

verschillende mogelijke oplossingen voor deze bezorgdheden. Het studiebureau gaat nu verder aan de 

slag met deze eerste oplossingsmogelijkheden om tot een aantal scenario’s te komen. In de volgende 

workshop worden deze verschillende scenario’s aan de bewoners voorgelegd om deze samen af te wegen 

en verder te bespreken. 


